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REVISTA PRESEI 
 
 

 Premierul a reiterat în cadrul Consiliului Tripartit că salariile nu vor scădea după trecerea contribuțiilor la angajat 
Premierul Mihai Tudose și ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, au reiterat, marți, în cadrul reuniunii Consiliului 
Național Tripartit pentru Dialog Social, ideea că trecerea unei părți a contribuțiilor de la angajator la angajat în 
2018 nu va avea un impact negativ asupra salariilor nici în sectorul public, nici în cel privat. 
Potrivit unui comunicat al Guvernului, temele centrale ale discuțiilor purtate la Palatul Victoria între premier, o 
parte a membrilor executivului și reprezentanții marilor confederații sindicale și patronale din România, în 
formatul reuniunii Consiliului Național Tripartit pentru Dialog Social, au vizat proiectul de ordonanță de urgență 
pentru modificarea Codului Fiscal, cu accent pe transferul contribuțiilor de la angajator la angajat, și creșterea 
salariului minim brut pe economie. 
În ceea ce privește trecerea unei părți a contribuțiilor de la angajator la angajat în 2018, premierul Mihai Tudose și 
ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, au reiterat ideea că această măsură nu va avea un impact negativ asupra 
salariilor nici în sectorul public, nici în cel privat. 
"Am vorbit cu mediul de afaceri, salariile vor crește. Mediul de afaceri mi-a spus că e o oportunitate de a-și plăti 
mai bine oamenii", a subliniat șeful executivului, referindu-se la efectele acestei modificări legislative. 
În comunicat se arată că patronatele au apreciat că este vorba despre "o măsură foarte bună", sindicatele s-au 
pronunțat pentru "păstrarea actualei legislații în ceea ce privește plata contribuțiilor pe salarii". 
Totodată, potrivit aceleiași surse, creșterea salariului minim la 1.900 de lei începând de anul viitor, potrivit 
obiectivelor programului de guvernare, a fost agreată de reprezentanții sindicatelor și nu a întâmpinat opoziție 
din partea celor ai patronatelor, cu mențiunea că este necesară dezvoltarea infrastructurii, în special în zona 
transporturilor și agriculturii, pentru exploatarea optimă a potențialului pe care îl are România în materie de 
dezvoltare a afacerilor. 
"În context, premierul Mihai Tudose a anunțat că actualul guvern are în vedere o schimbare de paradigmă în ceea 
ce privește infrastructura de transport și a făcut referire la întâlnirea pe care urma să o aibă în cursul de azi, pe 
această temă, cu reprezentanții Băncii Mondiale", se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ULTIMA ORĂ: Camera Deputaților a schimbat legea pensiilor, în urma unui scandal public 
Plenul Camerei Deputaţilor a votat marţi, cu 267 de voturi „pentru”, proiectul de lege pentru completarea Legii 
263/2010 cu amendamentul care prevede că pensia de invaliditate poate fi cumulată, de la promulgarea legii, cu 
veniturile din activităţi independente, în primul rând cele definite de Codul fiscal, între acestea fiind drepturi de 
autor, proprietate intelectuală şi drepturile conexe. 
Acțiunea din Parlament are loc în urma dezvăluirii cazului rezoltător al unei tinere scriitoare diagnosticate cu 
scleroză multiplă, Laura Florescu. 
Deputaţii din Comisia de muncă au dat luni vot favorabil proiectului de lege pentru completarea Legii 263 din 
2010, legea pensiilor, adoptând între altele un amendament asumat de toţi membrii comisiei, unul dintre 
iniţiatori fiind preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea.  
Deputaţii au adus mai multe modificări Legii pensiilor, cea mai importantă fiind aceea conform căreia pensia de 
invaliditate poate fi cumulată de la promulgarea legii cu veniturile din activităţi independente, în primul rând cele 
definite de Codul fiscal, între acestea fiind drepturi de autor, proprietate intelectuală şi drepturile conexe şi o 
serie de alte activităţi, cum ar fi PFA.  
De această prevedere pot beneficia şi cei care primesc pensii de urmaş, dar, pe de altă parte, cei care s-au 
pensionat anticipat nu pot beneficia de aceste modificări.  
Camera Deputaţilor este decizională pentru acest proiect de lege. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 UPDATE Raportul Inspecției Judiciare privind controlul la DNA, aprobat de CSM cu observații; activitatea managerială a 
conducerii DNA - eficientă (oficial) 
Secția pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a aprobat marți, cu observații, raportul Inspecției 
Judiciare privind controlul efectuat la Direcția Națională Anticorupție, concluzia fiind că activitatea managerială a 
conducerii DNA a fost eficientă. 
"Pe baza analizării întregului material transmis de către Inspecția Judiciară, Secția pentru procurori a apreciat că 
activitatea managerială a conducerii DNA, desfășurată în perioada 2016 — 01.07.2017, a fost una eficientă", se 
arată într-un comunicat al CSM. 
De asemenea, CSM a dispus efectuarea unui control la DNA în vederea remedierii deficiențelor constatate la 
nivelul Secției de combatere a infracțiunilor asimilate infracțiunilor de corupție, prin care să se verifice situația 
cauzelor mai vechi de un an de la data primei sesizări, precum și situația cauzelor repartizate spre soluționare 
procurorilor Doru Țuluș și Mihaiela Iorga Moraru. 
Potrivit CSM, Secția pentru procurori a finalizat, marți, procedura de analiză a raportului Inspecției Judiciare având 
ca obiect eficiența managerială și modul de îndeplinire a atribuțiilor ce decurg din legi și regulamente de către 
conducerea structurii centrale a DNA, precum și respectarea normelor procedurale și regulamentelor de către 
procurori și personalul auxiliar de specialitate din cadrul parchetului vizat. 
În urma deliberărilor, Secția pentru procurori a aprobat cu observații raportul Inspecției Judiciare, observațiile 
însușite vizând o parte din concluziile și propunerile formulate în mod distinct de către cei șase inspectori judiciari 
care au efectuat verificări la nivelul secțiilor și compartimentelor din cadrul DNA. 
Secția pentru procurori a dispus și excluderea din conținutul raportului a aspectelor care fac obiectul unor sesizări 
din oficiu ale Inspecției Judiciare privind comiterea unor potențiale abateri disciplinare. 
"Au fost respinse observațiile conducerii Inspecției Judiciare, acestea din urmă neavând rolul de armonizare a 
unor aspecte neunitare ale raportului. De asemenea, odată cu adoptarea raportului au fost admise o parte dintre 
obiecțiunile formulate de către unitatea de parchet supusă controlului", mai spune sursa citată. 
Totodată, Secția pentru procurori a formulat și o serie de propuneri de natură a clarifica aspectele insuficient 
analizate în cuprinsul raportului de control, dar și aspecte ulterioare apărute în spațiul public. 
"Astfel, CSM a solicitat Inspecției Judiciare următoarele: dispunerea unui control în vederea remedierii 
deficiențelor constatate la nivelul Secției de combatere a infracțiunilor asimilate infracțiunilor de corupție, în 
termen de 6 luni de la data aprobării prezentului raport, prin care să se verifice: situația cauzelor mai vechi de un 
an de la data primei sesizări; situația cauzelor repartizate spre soluționare procurorilor Țuluș Doru Florin și 
Moraru Iorga Mihaiela; situația comunicărilor procedurale pentru anul 2016, în cazul soluțiilor de clasare dispuse 
prin ordonanță și rechizitoriu, în ceea ce privește respectarea dispozițiilor art.145 Cpp", arată CSM. 
Secția pentru procurori a mai decis verificarea aspectelor apărute în spațiul public cu privire la existența unor 
înscrisuri olografe preconstituite și care au putut forma obiectul unor analize separate ale inspectorilor judiciari 
(veridicitatea acestor informații/identificarea persoanelor care au realizat înscrisurile/scopul acestor verificări). 
În plus, s-a dispus verificarea aspectelor apărute în spațiul public cu privire la analizarea altor dosare decât cele 
aferente perioadei 2016 — 1 iulie 2017 (evidența verificărilor registrelor penale 2004 — 2015/nominalizarea 
dosarelor verificate pentru această perioadă/măsuri propuse). 
Secția pentru procurori a mai hotărât evaluarea declarațiilor luate procurorilor care nu mai activează în DNA prin 
compararea cu declarațiile tuturor procurorilor care în prezent își desfășoară activitatea în cadrul Secției judiciare 
(audierea tuturor procurorilor în activitate din acest compartiment/realizarea unei analize comparative 
proporționale între declarațiile acestora și declarațiile celor care au plecat din DNA/ măsuri propuse). 
Totodată, s-a dispus efectuarea, în termen de 6 luni, a unui control la Secția Judiciară a DNA, care să includă o 
analiză detaliată cu privire la situația achitărilor definitive în perioada 2016 — semestrul I 2017, în raport de data 
sesizării primei instanțe și momentul pronunțării soluției definitive. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Proiectul legilor Justiției: Președintele poate refuza doar o singură dată numirea sau revocarea judecătorilor și 
procurorilor 
Președintele României este ultimul decident în privința numirii sau revocării procurorilor sau judecătorilor, 
putând refuza doar o singură dată motivat o astfel de decizie, este una dintre modificările aduse celor trei legi ale 
Justiției prin noul proiect depus marți la Parlament. 
"O modificare pe care noi am cuprins-o în Legea 303 este cea care vizează numirile, cât și revocările în funcțiile 
importante, fie că discutăm de Parchet, fie că discutăm de Înalta Curte. Acolo ultimul decident este președintele 
României, astfel încât acesta — am spus noi motivat — nu poate refuza decât odată numirea sau revocarea 
judecătorilor sau procurorilor. Și în cazul numirii și în cazul revocării noutatea este că președintele României este 
cel care decide atunci când numește sau când îl revocă să aibă posibilitatea numai o singură dată motivat", a 
declarat președintele Comisiei parlamentare speciale pentru legile Justiției, Florin Iordache. 
O altă prevedere se referă la cariera tinerilor intrați la Institutul Național al Magistraturii, fiind eliminate vechimea 
și criteriul de vârstă. 
"După finalizarea primului an de studiu urmează o perioadă de practică de 3 ani de zile și apoi 2 ani de stagiatură, 
deci practic exista o anumită critică din societate, că ori începi la 30 de ani ori trebuie să ai 5 ani vechime. Am 
eliminat aceste lucruri pentru că, până la urmă, valoarea nu i-o dă nici vârsta, și era și o chestiune de 
neconstituționalitate faptul că îi interzici cuiva dreptul de a accede într-o profesie dacă nu are vârsta sau dacă nu 
are o anumită vechime", a explicat deputatul PSD. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Abuz în serviciu. Florin Iordache: Cred că un prag modic nu va deranja pe nimeni 
Preşedintele Comisiei speciale pentru modificarea Codului Penal, fostul ministru Florin Iordache, nu renunţă la 
stabilirea unui prag pentru abuzul în serviciu. Acesta poate fi minim, aşa cum a propus Asociaţia Magistraţilor, a 
spus Florin Iordache. 
„Acel prag care suscita interes a fost solicitat și în cele două decizii ale Curții Constituționale, iar dacă va fi un prag 
modic eu cred că nu va deranja pe nimeni, ma refer la propunerea pe care ne-a făcut-o Asociația Magistraților, și 
anume 10 salarii, undeva la 19.000 de lei”, a spus Florin Iordache - deputat PSD. 
Florin Iordache era ministrul Justiției când a fost adoptată OUG 13, la începutul acestui an. În ordonanța de 
urgență, pragul pentru abuz în serviciu era stabilit la 200.000 de lei. Controversata ordonanță a scos sute de mii 
de oameni în stradă, ceea ce a dus la abrogarea OUG 13 și la plecarea lui Iordache din Guvern. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ALERTĂ - Senatul, veste URIAȘĂ pentru Liviu Dragnea: s-a adoptat Legea prevenirii, proiectul care elimină 
ABUZURILE ANAF 
Senatul a adoptat mult așteptata Lege a prevenirii, promisă și asumată de Liviu Dragnea încă din campania 
electorală. Principalul scop al acestei legi este ca instituțiile de control să prevină producerea infracțiunilor 
economice și nu să aplice amenzi indiferent de situația găsită. 
CITEȘTE AICI LEGEA PREVENIRII 
Senatul a adoptat proiectul de lege cu 98 de voturi pentru și niciun vot împotrivă. În cazul acestei legi, for 
decizional este Camera Deputaților. 
Legea prevenirii va obliga toate autoritățile cu atribuții de control să facă, în primul rând, informare și educare, 
prevenire, și abia apoi să dea amenzi sau să ia măsuri ămpotriva agenților comerciali. Practic, nicio firmă nu va 
mai fi sancționată de la prima abatere: “Introducem prevederi care să oblige autoritățile cu atribuții de control să 
procedeze în primul rând la educarea și perfecționarea anreprenorilor, precum și la prevenirea greșelilor de orice 
fel. Acest lucru înseamnă, de fapt, că un agent economic nu va mai putea fi sancționat sub nicio formă, dacă el nu 
a fost înainte îndrumat și apoi prevenit. Practic, scoatem cartonașul roșu acordat direct și îl înlocuim cu două 
cartonașe galbene”, se arată în expunerea de motive a proiectului de lege. 
Autoritățile vor posta pe site-urile proprii sfaturi și proceduri de informare și îndrumare, dar și cazuri concrete de 
avertismente, pentru firmele interesate. 
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Avertismentul dat printr-un proces verbal de control va cuprinde și un plan de remediere, în anexă, cu măsurile și 
termenul de remediere a neregulilor. În aceste cazuri, nu vor putea fi date sancțiuni complementare, și chiar în 
situațiile în care se constată mai multe contravenții în timpul aceluiași control, se încheie un singur proces verbal 
de constatare și de avertisment. 
Art. 4 
În cazul constatării săvârșirii uneia dintre contravențiile prevăzute în dispozițiile legale prevăzute în anexa nr. 1, 
agentul constatator încheie un proces-verbal de constatare a conravenției prin care se aplică sancțiunea 
avertismentului și la care anexează un plan de remediere, cu respectarea prevedrilor prezentei legi. În această 
situație, nu se aplică sancțiuni contravenționale complementare. 
Agentul constatator nu întocmește un plan de remediere, caz în care se aplică doar sancțiunea avertismentului, în 
următoarele situații: 
în cazul în care, în cursul derulării controlului, contravenientul își îndeplinește obligația legală 
în cazul în care contravenția săvârșită nu este continuă. 
În termen de cel mult 10 zile lucrătoare de la data expirării termenului de remediere, autoritățile vor relua 
controlul pentru a constata dacă s-au îndeplinit măsurile de remediere. În caz contrar, se vor aplica amenzile 
prevăzute. 
Art. 6 – Agentul constatator are obligația să verifice în registrul unic de control și în evidențele 
autorității/instituției publice din care face parte dacă contravenientul a beneficiat de prevederile art. 4. 
Societățile vor avea și un termen de grație de 3 ani în care să nu mai săvârșească aceeași contravenție, de la data 
avertismentului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Lege controversată adoptată de Senat. Funcționarii judecați pentru corupție scapă de suspendare 
Funcţionarii publici trimişi în judecată pentru fapte de corupţie nu vor mai fi suspendați din funcție, iar cei 
suspendați vor fi repuși în funcție în termen de 30 de zile, potrivit unei legi votate de Senat.   
Senatul a adoptat, cu 73 de voturi ”pentru” şi 36 de voturi ”împotrivă” o iniţiativă legislativă depusă de UDMR 
care prevede modificări substanțiale la Statutul funcționarilor publici. Astfel, senatorii au decis să abroge un 
articol din legislația în vigoare care prevedea suspendarea funcționarilor publici în cazul în care aceștia erau trimiși 
în judecată pentru infracțiuni de corupție și de serviciu, infracțiuni care impiedică înfăptuirea justiției, infracțiuni 
de fals, ori a unei infracțiuni săvarșite cu inteție care ar face-o incompatibilă cu exercitarea funcției publice. 
A fost introdusă și o prevedere care permite repunerea în funcție a funcționarilor care au fost deja suspendați. 
Aveștia ”îşi reiau raportul de serviciu la 30 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei legi, dacă de la data 
dispunerii măsurii şi până la expirarea termenului prevăzut de prezentul articol nu au fost supuşi unor măsuri 
privative de libertate”. Forul decizional în acest caz este Camera Deputaţilor. 
În luna mai legea a fost trimisă la reexaminare de către preşedintele Klaus Iohannis, şeful statului arătând că 
excluderea cu totul a funcţionarilor publici, inclusiv a înalţilor funcţionari publici, din sfera aplicării măsurii 
suspendării raportului de serviciu în cazul trimiterii în judecată, mai ales pentru infracţiuni care au legătură cu 
funcţia deţinută, ”generează multiple efecte negative”. 
Senatorii au respins însă solicitarea preşedintelui Iohannis. 
 
Argumentele președintelui Iohannis 
”Suspendarea de drept şi suspendarea facultativă a raporturilor de muncă sau de serviciu în cazul trimiterii în 
judecată sunt măsuri provizorii destinate protecţiei entităţii angajatoare şi se bucură, în prezent, de un cadru 
normativ şi jurisprudenţial bine conturat şi fundamentat”, se menţionează în cererea de reexaminare transmisă 
Parlamentului. 
Astfel, suspendarea de drept din funcţie în cazul trimiterii în judecată este prevăzută şi pentru alte categorii 
socioprofesionale: judecători constituţionali, magistraţi sau practicieni în insolvenţă. Totodată, contractul 
individual de muncă poate fi suspendat din iniţiativa angajatorului în cazul în care salariatul a fost trimis în 
judecată pentru fapte penale incompatibile cu funcţia deţinută. 
"În jurisprudenţa sa constantă, Curtea Constituţională a reţinut că sancţiunea administrativă a suspendării 
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raportului de serviciu al funcţionarului public din funcţia publică pe care acesta o deţine, în cazul în care s-a dispus 
trimiterea sa în judecată pentru anumite infracţiuni, are ca finalitate protejarea autorităţii sau a instituţiei publice 
faţă de pericolul continuării activităţii ilicite şi al extinderii consecinţelor periculoase ale faptei penale săvârşite de 
către funcţionarul public. (Decizia nr. 219/2015, Decizia nr. 62/2013, Decizia nr. 1.006/2012, Decizia nr. 539/2011, 
Decizia nr. 539/2010, Decizia nr. 1437/2009, Decizia nr. 48/2003)", mai arată preşedintele în cererea de 
reexaminare. 
“Pe de o parte, prin această măsură legislativă se creează, fără nicio justificare obiectivă, o situaţie unică în 
ansamblul reglementărilor privind exercitarea funcţiei publice. Pe de altă parte, considerăm că prin eliminarea 
acestei forme de protecţie a instituţiei publice se vulnerabilizează însăşi autoritatea publică, iar norma 
preconizată pare a avea în vedere, mai degrabă, protejarea funcţionarului public trimis în judecată aflat într-o 
asemenea ipoteză, decât protejarea funcţiei publice, în general. Prin urmare, apreciem că o asemenea normă 
afectează funcţia publică şi poate genera o serie de consecinţe dificil de gestionat, spre exemplu atunci când în 
cadrul aceleiaşi instituţii publice unui contractual trimis în judecată angajatorul îi poate suspenda contractul de 
muncă, în timp ce împotriva unui funcţionar public aflat în aceeaşi situaţie angajatorului îi este interzisă  această 
posibilitate”, se arată în cererea de reexaminare transmisă de către preşedintele Iohannis. 
 (Sursa: Romania Libera) 
 

 Dragnea: Vin evaluările secretarilor de stat. Unii miniştri au făcut analize serioase, alţii mai superficiale 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, marţi, că au început să sosească evaluările secretarilor de stat şi că 
discuţia din coaliţie va trebui să vizeze şi numărul acestora. 
 „Am înţeles că evaluările au început să vină. Unii miniştri au făcut evaluări serioase, alţii mai superficiale, la 
nivelul secretarilor de stat”, a spus președintele PSD. 
„Vorbim de doi-trei miniştri. Am exagerat eu poate cu superficial. S-ar fi aşteptat premierul să fie o analiză mult 
mai serioasă, dar au făcut totuşi o analiză”, a adăugat el. 
Liviu Dragnea a mai spus că evaluarea secretarilor de stat trebuie să includă şi o discuţie despre numărul acestora: 
„Este mic, este mare, este suficient, trebuie discutat şi asta. Să vedem câte atribuţii poate să gestioneze o 
persoană publică, dacă are prea multe, dacă are prea puţine.” 
Preşedintele PSD a spus, de asemenea, că este necesară în permanenţă evaluarea aparatului bugetar. 
„În ceea ce priveşte sistemul public, adică personalul bugetar, în permanenţă trebuie să fie realizată o analiză, în 
fiecare an trebuie să fie realizată o analiză, pentru că nicăieri în lume şi nici în România nu s-a ajuns ca sistemul 
bugetar să funcţioneze perfect. Asta înseamnă că poate anumite reaşezări în cadrul sistemului, anumite schimbări 
de competenţe, de atribuţii, schimbări instituţionale, poate chiar de structură sunt necesare în fiecare an şi este 
nevoie de o analiză”, a afirmat el. 
Dragnea a adăugat că nici în coaliţie, nici în Guvern nu s-a discutat despre reducerea personalului bugetar. 
„În schimb, s-a discutat şi s-a decis de la începutul guvernării, din ianuarie şi se continuă această abordare, ca 
2018 să fie un an în care să fie o reducere a cheltuielilor materiale cu cel puţin 10%, pentru că încă se cheltuie mai 
mult decât ar trebui”, a spus preşedintele PSD. 
Întrebat despre faptul că iniţial se stabilise ca îngheţarea posturilor din sistemul bugetar să fie făcută în 2017, dar 
se va extinde şi pentru 2018, Liviu Dragnea a răspuns: „Pentru că se pare că e o măsură bună”. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Mihai Tudose a bătut palma cu Banca Mondială: Se face cea mai așteptată autostradă a României 
Premierul Mihai Tudose a avut marţi, la Palatul Victoria, o întrevedere cu o delegaţie a Băncii Mondiale, condusă 
de Tatiana Proskuryakova, manager de ţară, pe tema proiectelor de infrastructură rutieră, context în care 
reprezentanţii instituţiei financiare internaţionale au comunicat decizia BM de a susţine implementarea 
proiectului autostrăzii Ploieşti - Braşov. 
Potrivit unui comunicat de presă al Executivului, premierul a apreciat decizia Băncii Mondiale de a se alătura 
eforturilor Guvernului României în domeniul construcţiei de autostrăzi. 
"Salutăm decizia Băncii Mondiale de a sprijini modernizarea şi dezvoltarea infrastructurii de transport din 
România, domeniu prioritar pentru Guvern. Dorim ca acest proiect de importanţă strategică, finanţat de Banca 
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Mondială, să reprezinte începutul unei schimbări de paradigmă în zona investiţiilor din infrastructura rutieră", a 
declarat Tudose. 
În cadrul întrevederii au mai fost stabilite măsurile necesare pentru demararea proiectului autostrăzii Ploieşti-
Braşov, cu asistenţă asigurată de Banca Mondială. În acest sens, vor fi înfiinţate un comitet de coordonare, la 
nivelul Secretariatului General al Guvernului, condus de vicepremierul Ion Marcel Ciolacu, şi o unitate de 
implementare a proiectului, la Ministerul Transporturilor, responsabilă de componenta tehnică. 
Ministrul Transporturilor, Felix Stroe, care va coordona implementarea tehnică a proiectului, a declarat că 
instituţia pe care o conduce se va implica total în realizarea acestui obiectiv. 
La întrevedere au mai participat din partea Guvernului vicepremierul Ion Marcel Ciolacu, ministrul 
Transporturilor, Felix Stroe, ministrul Finanţelor Publice, Ionuţ Mişa, secretarul general al guvernului, Roxana 
Bănică, secretarul de stat în Ministerul Transporturilor, Maria Magdalena Grigore, şi consilierii de stat Daniela 
Mocanu şi Felix Rache. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 Fost ministru, propunere ŞOC: Vrea modificări SUBSTANŢIALE la statutul funcționarului public 
Statutul funcționarului public trebuie desființat și înlocuit cu personal contractual, astfel încât acesta să 
demonstreze șefului că merită să vină și a doua zi la lucru, a declarat, marți, într-o conferință de 
specialitate, Eugen Teodorovici, membru al Comisiei de Buget Finanțe din Senatul României. 
"Când am avut ocazia să fiu consilierul primului ministru timp de zece zile, o performanță greu de egalat, am avut 
o idee vizavi de fondurile europene pe care am susținut-o, și anume că România poate aduce în maximum trei ani 
de zile cele 23 de miliarde de euro alocate de la Comisia Europeană. Cum se poate face asta? În perioada de pre-
aderare foloseam foarte mult sistemul bancar care prelua funcția și atribuțiile statului. Atunci a mers totul 
perfect, deși nu am reușit să capitalizăm. România a fost prima în Europa la absorbția fondurilor europene în 
perioada de pre-aderare cu 95% absorbție, pe fondurile ISPA, Transporturi și Mediu. Eu sunt pentru o 
externalizare radicală către piață a fondurilor europene. Statul nu are deschidere către mediul privat, este foarte 
închis. O altă propunere ar fi să desființăm statutul funcționarului public. Când mă voi întoarce în administrația 
publică, că sigur mă voi întoarce, voi desființa tot ce înseamnă statutul funcționarului public, adică să fie doar 
personal contractual. Mai bine ca funcționarul să fie personal contractual și să demonstreze șefului că merită să 
vină și a doua zi la lucru. Nu mai ține să se laude pe la colțuri funcționarul public că a schimbat 15 miniștri și îl 
schimb și pe ăsta... Veți vedea cât vor zbârnâi, nu vor mai avea timp nici să bea apă. Acum, alocă foarte puțin timp 
pentru muncă și restul pentru de țigări, Facebook și altele", a spus Teodorovici, potrivit AGERPRES. 
Totodată, senatorul a susținut ideea desființării sintagmei "fonduri europene" și a precizat faptul că banii 
europeni intrați în România în acest an acoperă numai proiectele fazate din perioada 2013-2014. 
"O altă idee la care țin foarte mult este să desființăm sintagma de fonduri europene. Funcționarul public nu 
trebuie să mai știe că există bani europeni, ci că sunt bani publici. Doar cetățeanul ar trebui să știe că un anumit 
proiect este făcut și cu bani europeni. Lucrurile se vor schimba radical pentru că vei finanța ca stat ceea ce este 
eligibil și corect. Eu tot sper că putem face mai mult, iar speranța moare ultima. Nu putem să capitalizăm lucrurile 
bune în România și tot timpul trebuie să începem de la zero. Astăzi, se vorbește despre 800 de milioane de euro 
bani intrați în România din fonduri europene, dar sunt doar din proiecte fazate. Adică, ce am fazat eu în 2014 pe 
parte de Infrastructură, Transporturi. Pe POIM sunt vreo optzeci și ceva de proiecte fazate, cu o valoare de trei 
miliarde și ceva de euro. Cu alte cuvinte, este un lucru bun că, pe de o parte, e bine că nu pierdem acești bani 
europeni, dar pe de altă parte ne-am cam furat căciula pentru în actualul exercițiu financiar 2014-2020 cheltuim 
ce ar fi trebuit să cheltuim pe primul ciclu financiar. Văduvim pe cei care ar fi fost mai buni în a cheltui bani 
europeni, îi privăm de o alocare financiară substanțială. Nici măcar pentru proiectele fazate nu a fost gândit un 
mecanism prin care să putem face plăți forfetare. Astăzi, suntem într-o situație mai rea decât în exercițiul 
financiar precedent", a menționat Eugen Teodorovici. 
Oficiali din Guvern, parlamentari și reprezentanți ai sistemului bancar participă, marți, la cea de-a IX-a ediție a 
Conferinței "Fondurile Europene", organizată la București de Grupul de presă Bursa. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul va modifica una dintre cele mai importante legi printr-o ordonanţă de urgenţă 
Ministrul pentru Mediul de Afaceri, Ilan Laufer, a anunţat marţi că noua lege a parteneriatului public privat este 
finalizată, urmând ca un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru modificarea Legii 233/2016 să fie prezentat în 
curând în Guvern. 
"Acum e în curs de avizare la Ministerul Finanţelor. În momentul în care vom intra cu ea (n.r. ordonanţa) prin 
ordonanţă de urgenţă în Guvern, săptămâna următoare să venim cu normele să le aprobăm şi să avem legea 
funcţională", a afirmat marţi Laufer la Comisia economică a Senatului. 
El susţine că prin noua lege a parteneriatului pulic-privat vor putea fi dezvoltate multe proiecte, scrie agerpres.ro. 
"Ne va permite să construim, să dezvoltăm proiecte de foarte multe tipuri şi inclusiv servicii publice, iar statul să 
înceapă plata acestora după ce le sunt date în exploatare. Eu cred că există un potenţial şi un interes foarte mare 
din partea unor fonduri de investiţii străine foarte mari, chiar pentru realizarea acelor şapte spitale regionale pe 
care le avem în programul de guvernare şi un spital republican. Mai sunt opţiuni de autostrăzi, de drumuri pe care 
putem să le propunem şi, mai mult decât atât, inclusiv de la clădiri publice, servicii publice. Există un interes sporit 
pentru finanţarea proiectelor pe care noi le putem oferi în parteneriat public-privat, dar va fi şi obligaţia 
ministerelor de o parte să vină cu proiecte concrete, în funcţie de domeniile lor de activitate, şi, pe de altă parte, 
pe plan local am permis posiblitatea inclusiv a autorităţilor locale să facă proiecte în parteneriat public-privat şi 
atunci fiecare primar va trebui să promoveze proiectele pe care acesta le are", a explicat Laufer. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisia Juridică EXTINDE atribuţiile Jandarmeriei. Ce vor putea face, de acum, oamenii legii 
Comisia juridică a dezbătut un proiect de lege iniţiat de 123 de parlamentari, majoritatea de la PSD, prin care se 
intenţionează modificarea cadrului legislativ în care îşi desfăşoară activitatea Jandarmeria. Deputaţii jurişti au 
decis să respingă prevederile prin care jandarmii puteau să efectueze acte de cercetare penală, dar li se dă 
acestora dreptul de a constata săvârşirea unor fapte de natură penală pentru ca apoi să informeze instituţiile 
îndrituite să facă cercetarea penală. 
”Pentru a avea nişte atribuţii în plus Jandarmeria, s-a propus modificarea mai multor legi. Ideea a venit de la o 
situaţie concretă şi corect sesizată pentru că jandarmii au obligativitatea să fie prezenţi în multe locuri - 
manifestaţii, meciuri de fotbal, însoţesc fel de fel de transporturi - iar dacă în timpul exercitării mandatului pe care 
l-au avut, constată existenţa unor infracţiuni, ei nu aveau cum să intervină din punct de vedere al constatării 
acestor infracţiuni. Am dat doar acea competenţă jandarmilor care nu exista şi de care era nevoie. Dacă la un 
miting se constată că o persoană a făcut nişte fapte penale, imediat constată că s-a făcut fapta penală şi 
înştiinţează procuratura”, declarat deputatul UDMR Marton Arpad, la finalul şedinţei. 
Pe de altă parte, a fost respinsă propunerea ca jandarmii să preia unele atribuţii ale Poliţiei judiciare. ”S-a venit cu 
o idee total deplasată, să facă din toţi jandarmii organe de urmărire penală, ceea ce nu este corect. Avem o 
instituţie, Poliţia judiciară, care este compusă din poliţişti care se scot din efectivele Poliţiei şi au această activitate 
de urmărire penală. Ori, s-a dorit a se modifica legea Poliţiei judiciare şi să facă din tot jandarmul organ de 
urmărire penală pe domeniul unde el are activitate, dacă este paznic undeva, el urmăreşte penal acolo ceva”, a 
spus deputatul UDMR, conform Mediafax. 
La propunerea lui Marton Arpad, Comisia juridică a adoptat un amendament potrivit căruia „orice poliţist şi 
jandarm dacă este prezent, constată că s-a comis o faptă penală şi înştiinţează autoritatea competentă”. 
„Ceea ce avem actualmente în această lege, o prevedere corectă – orice poliţist care nu face parte din Poliţia 
judiciară, are dreptul şi obligaţia ca să constate orice faptă penală la care el este prezent. Şi propunerea mea s-a 
referit să nu facem din toţi jandarmii organe de urmărire penală, ci să includem în acest articol şi să le spune orice 
poliţist şi jandarm dacă este prezent, constată că s-a comis o faptă penală şi înştiinţează autoritatea competentă, 
adică procurorul şi pe urmă Poliţia judiciară îşi intră în atribuţii”, a adăugat deputatul UDMR. 
Proiectul de lege urmează să ajungă la votul plenului Camerei, iar apoi la Senat, care este for decizional. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Ministrul Transporturilor dispune o comisie de cercetare pentru a analiza cauzele producerii incidentului din zona Breaza 
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Ministrul Transporturilor, Felix Stroe, a dispus o comisie de cercetare care va analiza cauzele producerii 
incidentului din zona haltei Breaza și va propune măsuri severe pentru ca asemenea evenimente să nu se mai 
repete, a anunțat, marți, ministerul de resort. 
"Începând cu ora 17:15, la nivelul Ministerului Transporturilor s-a instituit o Celulă de criză pentru gestionarea cât 
mai eficientă a situației legate de incidentul feroviar din zona Haltei Breaza. La fața locului sunt mobilizați 
reprezentanții serviciilor de siguranță a circulației de la toate companiile implicate. După finalizarea operațiunilor 
din zona Haltei Breaza, ministrul Transporturilor a dispus o Comisie de cercetare care va analiza cauzele 
producerii acestui incident și va propune măsuri severe pentru ca asemenea evenimente să nu se mai repete", se 
arată într-un comunicat remis AGERPRES. 
Coordonarea Celulei de criză este asigurată de secretarul de stat, Ninel Cercel. Din această structură mai fac 
parte: secretarul de stat pe domeniul rutier Florin Biban și directorii generali ai Companiilor Feroviare — CFR 
Infrastructură, CFR Călători, CFR Marfă și AGIFER. 
Potrivit MT, în jurul orei 16:50 s-au semnalat scurgeri de conținut dintr-un vagon al unui tren de marfă. Trenul 
transporta azot de la Tg Mureș la Ploiești Triaj. Trenul a fost oprit între stațiile Comarnic și Câmpina pentru 
intervenția ISU și a reprezentanților firmei pentru care se efectua transportul. 
Din motive de siguranță, traficul feroviar a fost oprit și s-a întrerupt alimentarea cu energie electrică a liniei de 
contact pe tot intervalul feroviar Câmpina — Comarnic. 
La ora 20:00, un număr de 15 trenuri de călători erau oprite la ora 20 în gările de pe Valea Prahovei — Comarnic, 
Câmpina, Valea Largă, Sinaia, Azuga, Buda, Floresti Prahova, Bușteni — din cauza evenimentului feroviar din zona 
Haltei Breaza. 
Incendiul care a izbucnit, marți, la un vagon al unui tren de marfă încărcat cu nitrat de amoniu a fost lichidat după 
o intervenție care a durat peste două ore, localnicii care au fost evacuați urmând să revină la casele lor. 
Potrivit purtătorului de cuvânt al Inspectoratului pentru Situații de Urgență (ISU) Prahova, Raluca Vasiloae, în 
containerul în cauză au fost depistați trei saci a câte 600 de kilograme de încărcătură, care erau topiți. 
Un număr de 56 de persoane au fost evacuate pe o rază de un kilometru, după ce dintr-un vagon încărcat cu 
nitrat de amoniu al unui tren de marfă aflat în gara Breaza Nord a început să iasă fum. 
Acestea au fost duse cu microbuze și autospeciale ale inspectoratelor București-Ilfov, Brașov, Dâmbovița și IGSU la 
sala de sport din localitate în vederea cazării, iar acum urmează să revină la casele lor. 
IGSU informează că peste 70 de pompieri au acționat la Breaza, în sprijinul celor din Prahova intervenind și cei de 
la ISU Brașov. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mihai Fifor: România intră într-un club select odată cu achiziționarea sistemului de rachete Patriot 
Ministrul Apărării Naționale, Mihai Fifor, a declarat marți seară, într-o emisiune televizată, că odată cu 
achiziționarea sistemului de rachete Patriot, România va intra într-un ''club select'', iar acest lucru arată că SUA au 
mare încredere în partenerul român. 
''Am vrut să subliniez că România intră într-un club select în momentul de față. Nu orice stat al Uniunii sau al lumii 
are sisteme Patriot. (...) Unii cârcotași au spus că cine are bani cumpără. Nu, nu este așa. Guvernul american nu 
livrează oricui iar faptul că se livrează în România arată că SUA are o foarte mare încredere în partenerul român'', 
a declarat Mihai Fifor, la Antena 3. 
Ministrul Apărării a mai spus că proiectul de lege pentru achiziționarea primului pachet de rachete Patriot va fi 
prezentat cel mai probabil miercuri Guvernului, iar apoi Parlamentului. 
''Suntem în grafic. (...) Mâine, în Guvern, sper să reușim să fim gata să trecem cu proiectul de lege pentru 
achiziționarea primului sistem Patriot. Dacă nu, atunci vineri, la ședința extraordinară a Guvernului, vom finaliza 
acest lucru iar săptămâna viitoare, luni, în procedură parlamentară, acest proiect de lege va intra în dezbatere, 
sperăm în procedură de urgență (...), să putem avea adoptată această lege foarte, foarte repede. În momentul în 
care legea e promulgată și intră în vigoare, atunci vom putea semna scrisoarea, respectiv contractul'', a declarat 
Mihai Fifor. 
Potrivit acestuia, contractul de achiziție are o valoare totală de 3,9 miliarde de dolari. 
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''Vom achiziționa primul sistem din bugetul alocat pe acest an. Avem un grafic eșalonat pentru o durată de opt 
ani, practic, noi discutăm despre Programul de înzestrare 2017-2026 și cumpărăm șapte sisteme. (...) Banii vor fi. 
Deja în proiectul de buget pe 2018 Ministerul Apărării are alocat 2% din PIB, pentru că ne respectăm 
angajamentele față de NATO și partenerul strategic'', a subliniat ministrul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Încep ANGAJĂRILE la stat! Un ministru anunță: 'Vom face angajări, s-au pensionat foarte mulți' 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a declarat marţi că se vor face angajări în Armata română în domenii de 
specialitate, arătând că "au ieşit foarte mulţi oameni la pensie, au ieşit ofiţeri, mulţi din zona de comandă". 
"Vom discuta cu premierul, am pregătit un material pentru a se şti exact radiografia armatei române, urmând să 
stabilim paşii pe care îi vom face. Categoric vom face angajări, au ieşit foarte mulţi oameni la pensie, au ieşit 
ofiţeri, mulţi din zona de comandă. Trebuie să înţelegem că sunt arme unde nu poţi forma de azi pe mâine. 
Discutam cu colegii de la Forţele Aeriene că ai nevoie de 5 până la 6 ani să pregăteşti un pilot bun, la fel şi pentru 
un inginer bun care să meargă în zona aceasta. La fel, la Forţele Navale, poate la Forţele Terestre mai stăm cum 
mai stăm, dar în zonele acestea speciale nu poţi să aduci omul preluat de pe stradă, să îl faci militar şi să îl aduci 
acolo. Propunerea este eşalonarea pe un program bine stabilit pentru încadrarea în Armata română. E o nevoie 
stringentă de oameni la acest nivel", a spus Fifor, la Europa FM. 
Ministrul a afirmat că doreşte o Armată a României solidă, "în care militarii în primul rând să creadă şi după aceea 
cetăţenii". 
"Când ai jurat credinţă ţării şi te-ai înrolat sub drapel, în momentul acela trebuie să mai şi crezi.(...) Cunosc un 
militar al Armatei române, rănit în Afganistan, care şi-a pierdut un picior, care a câştigat o medalie la Jocurile 
Invictus, alergând cu proteză, şi militarul acela mi-a cerut un singur lucru - modificaţi legea să mă pot întoarce în 
teatrul de operaţii. Acesta este militarul român (...). Armata română înseamnă şi servirea sub drapel.(...) Ne dorim 
o Armată a României solidă, în care militarii în primul rând să creadă şi după aceea cetăţenii", a adăugat Mihai 
Fifor. 
El a spus că se gândeşte şi la reformarea învăţământului medical militar, a învăţământului militar în ansamblul său 
şi a făcut apel pentru o mai bună promovare a Armatei României. 
"A vorbit cineva tinerilor din România despre faptul că Armata este în momentul de faţă singura instituţie care 
oferă un plan de carieră predictibil, stabil. (...)Eu sunt un om pragmatic, nu mă preocup doar de înzestrare, asta e 
partea vizibilă, mă preocupă şi norma de încadrare, numărul de personal. Niciodată nu o să mai fiu de acord, dacă 
voi mai fi ministrul Apărării, cu modul în care funcţionează Colegiul Naţional de Apărare. Înainte de a fi ministru 
sunt dascăl, nu pot să cred că o formă academică de învăţământ poate fi pervertită la nivelul la care uneori s-a 
ajuns.(...) Colegiul Naţional de Apărare este o formă de pregătire post universitară care are mai multe module şi 
care din păcate a avut momente în care poate şi-a uitat rolul (..) Nu mă interesează ca cineva să aibă în CV că a 
absolvit acest colegiu. (...) Avem absolvenţi care încep să aibă alt profil de militar român, sunt şcoliţi în SUA, 
Franţa, Marea Britanie, nu spun că cei şcoliţi în România nu sunt în regulă, sunt în regulă, dar hai să încercăm să 
armonizăm totul şi înzestrare şi număr de militar şi pregătirea militarilor", a mai spus ministrul Apărării. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BNR: României i-a luat 100 de ani să ajungă economic de unde a plecat 
România a revenit la același nivel de dezvoltare economică relativă față de celelalte țări din Europa pe care îl 
avea acum 100 de ani. 
România a revenit, după un secol, la același nivel de dezvoltare relativă față de celelalte țări, calculat ca PIB pe 
locuitor, la paritatea puterii de cumpărare, respectiv 59% din media Uniunii Europene, față de 67% din media UE 
în 1913, potrivit datelor prezentate marți de Valentin Lazea, economist șef la Banca Națională a României (BNR), 
într-o conferință de profil, informează Agerpres.ro. 
"Contextul ultimilor 100 de ani este următorul: în 1913 România mică, deci fără Transilvania și Basarabia și 
provinciile ulterior alipite, România mică deci avea un PIB pe locuitor la paritatea puterii de cumpărare echivalent 
cu 67% din media europeană de atunci, conform profesorului Murgescu, care are a publicat extensiv pe această 
temă. În 1938 am pierdut o bună parte din această poziție. România mai avea 51% din media europeană, iar în 
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anii comunismului, deși s-au încercat pași prin industrializarea forțată, prin încercarea de modernizare a 
economiei, a scăzut la 32%, tocmai pentru că economia comunistă are niște racile inerente, fundamentale, legate 
de nepromovarea inovației și nepermiterea spiritului antreprenorial. În 2000, după primii 10 ani de tranziție, 
scăzusem la 26% din media Uniunii Europene. Astăzi, mai precis la sfârșitul anului trecut, în 2016, PIB-ul pe 
locuitor la paritatea puterii de cumpărare a ajuns din nou la 59% din media Uniunii Europene. Deci putem spune 
că după un secol România a revenit la același nivel de dezvoltare relativă față de celelalte țări", a spus Valentin 
Lazea, la "Foreign Investors Summit" . 
Acesta susține că, dacă ne uităm la ultimii 25 ani, anii post Revoluție, pot fi văzute niște progrese indiscutabile. 
Astfel, PIB a crescut de peste patru ori, rata inflației a scăzut de la aproape 40% la minus 0,6% în 2015. Șomajul a 
fost mai mult sau mai puțin constant, în afară de un vârf prin anul 2000. În ceea ce privește deficitul bugetar și 
deficitul de cont curent, acestea au avut o evoluție sinuoasă, urcușuri și coborâșuri, iar datoria publică a crescut la 
38% . 
Totodată, Lazea a afirmat că în ultimii 25 de ani am avut perioade de reforme importante, 1997 — 2006 și 2010—
2014, care au alternat însă cu perioade modeste. 
Potrivit oficialului BNR, România a reușită să obțină spre mijlocul anului 2015 indicatori macroeconomici 
impresionanți ca urmare a măsurilor luate în intervalul 2010 — 2014. Astfel, din 2015 și până în prezent, România 
îndeplinește cele cinci criterii de la Maastricht. În plus, România a ajuns la un moment să îndeplinească MTO — 
medium term objective sau obiectiv bugetar pe termen mediu. Mai mult, România a ajuns să îndeplinească 13 
dintre cei 14 indicatori din tabelul de bord urmărit în cadrul Semestrului European. 
Cele mai multe dintre aceste realizări au fost păstrate, dar unele sunt în pericol din cauza politicilor prociclice, în 
primul rând fiscale dar și salariale, spune el. 
"Ceea ce ar trebui să ne dea de gândit foarte mult tuturor celor prezenți aici este evoluția celor două deficite, așa 
numitele deficite gemene: deficitul bugetar și deficitul de cont curent. În ceea ce privește deficitul bugetar, 
România avea la sfârșitul anului trecut al treilea cel mai mare deficit din Uniunea Europeană după Franța și 
Spania. Acesta după ce ani la rândul fusesem la MTO. La sfârșitul anului trecut aveam al treilea cel mai mare 
deficit, fără a se lua în calcul relaxarea fiscală din 2017 și fără a se lua în calcul relaxarea fiscală din 2018, pentru că 
și la anul vom avea relaxare fiscală. În ceea ce privește deficitul de cont curent, România avea la sfârșitul anului 
trecut al treilea cel mai mare deficit din Uniunea Europeană, după Marea Britanie și după Cipru", a spus Valentin 
Lazea. 
Acesta a precizat că România are un potențial de creștere a PIB de 3,5% în prezent. 
Lazea a mai subliniat că redistribuția îi face pe oameni să fie nemulțumiți în sensul că "fructele creșterii 
economice" nu se simt în buzunarul tuturor și că există discrepanțe atât între regiunile țării cât și între categorii de 
vârstă sau grupe ocupaționale. Printre posibilele soluții de a diminua inegalitatea Lazea a menționat revenirea la 
globalizarea veniturilor, impozitare progresivă, creșterea salariului minim, îmbunătățirea educației, dar și 
creșterea mobilității forței de muncă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Uber va oferi mașini 100% electrice 
Serviciul Green va fi lansat în cel mult trei luni în Bucureşti. 
Uber va lansa cel târziu în ianuarie serviciul Green cu maşini 100% electrice în Bucureşti, capitala urmând să fie 
primul oraş din regiune unde opţiunea va fi prezentă, potrivit Hotnews.ro. 
Iniţial va fi un proiect pilot cu câteva zeci de maşini, iar compania speră să facă noi parteneriate pentru că 
numărul de maşini să crească. Uber Green a fost testat pentru prima oară în Portugalia, în 2016, fiind lansat în 
prezent în oraşe precum Lisabona, Paris şi Johannesburg. 
Uber Green va apărea în meniul aplicaţiei la fel ca şi celelalte servicii şi tarifele vor fi similare cu Uber X. Uber 
Green a fost testat în premieră între martie şi iunie 2016 la Lisabona şi Porto. 
(Sursa: Hotnews) 
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 Raport al Bruxelles-ului: Care este produsul educațional al României 
România înregistrează printre cele mai mici ponderi ale tinerilor înalt calificați și cele mai mari de tineri slab 
calificați, potrivit unui raport recent al Comisiei Europene. 
Procentul tinerilor cu vârste între 25 și 39 de ani slab calificați a urcat de la 18% în 2005, la 25%, în 2015, în timp 
ce ponderea tinerilor înalt calificați abia a ajuns la 25%, penultima din UE, după Italia, 
potrivit cursdeguvernare.ro. 
Este o combinație ce va impune în timp limite creșterii economice și competitivității, dar, pe de altă parte, va duce 
și la o presiune mărită asupra sistemului de pensii și a celui de asistență socială. 
Raportul menționează în mod special trendul înregistrat în acest interval de timp în România – este îngrijorător 
faptul că procentul de tineri foarte slab calificați a crescut substanțial. Acest lucru poziționează România printre 
primele cinci țări cu cele mai mari procente de slab calificați în populația tânără, spune documentul redactat de 
Direcţia Generală Ocuparea Forţei de Muncă, Afaceri Sociale şi Incluziune. 
 
Cum stau statele ”concurente” 
Cu excepția a patru țări – Suedia, Danemarca, România și Estonia – toate celelalte și-au redus categoria de tineri 
slab calificați. În cazul primelor două, cu performanțe în domeniul calificării forței de muncă, situația a fost 
afectată parțial și de numărul crescând al imigranților, în rândul acestora existând ponderi mult mai mari de 
necalificați, comparativ cu populația nativă. 
Mai trebuie menționat că, spre deosebire de țara noastră, Estonia se afla în 2015 mult subt pragul de 20% tineri 
slab calificați (mai precis, este vorba de 13% din populația cu vârste între 25 și 39 de ani), iar rata celor înalt 
calificați era de 41%, comparativ cu numai 24%, în România. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Președintele Klaus Iohannis, la Conferința femeilor francofone 
Peste 600 de persoane sunt prezente la Conferința femeilor francofone, ce se desfăşoară miercuri și joi, la 
Bucureşti. Conferinţa reuneşte oficiali din 48 de state francofone pentru a discuta teme legate de drepturile 
femeilor şi accesul la piaţa muncii, contribuţia acestora la inovaţie şi antreprenoriat şi, respectiv, leadership-ul 
femeilor în structurile de guvernanţă economică. 
La eveniment este prezent preşedintele Klaus Iohannis care ţine un discurs în deschiderea conferinței femeilor 
francofone. 
Declarații ale președintelui Klaus Iohannis: 
-Femeile se confrunta în mediul antreprenorial cu situații dificile (...) Prezența lor este mult mai redusă în zona de 
management decât a bărbaților. 
- Salut propunerea ca la această conferință să se lanseze o rețea a antreprenoriatului feminin care astăzi se poate 
consolida 
- prezența dvs numeroasă arată ca egalitatea de gen nu mai este de mult o temă marginală 
- cred cu tărie că egalitatea între femei și bărbați reprezintă un pilon al acțiunilor pentru viitor 
- Acum un secol Marea Unire a românilor a reprezentat startul unui proces de modernizare și modernizare 
- avem datoria să facem din egalitatea de gen o prețioasă moștenire pentru generațiile viitoare 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 PRIMER, invitație pentru Mihai Tudose să se convingă de investițiile și progresul din industria farmaceutică 
din România 
PRIMER - Patronatul Producatorilor Industriali de Medicamente din Romania - numara 16 site-uri de 
manufacturiere din tara care fabrica o gama de peste 1500 de medicamente la standarde internationale de 
calitate, fapt dovedit si prin inspectiile si certificatele GMP obinute de la autoritatile competente din zeci de tari. 
“Nu exista practic in acest moment un medicament generic, indiferent de forma de administrare, pe care sa nu-l 
putem fabrica in Romania, in asa fel incat pacientii sa nu mai reclame disparitia medicamentelor ieftine din 
farmacii”, a declarat Dragos Damian, Director Executiv PRIMER. 
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Unitatile de fabricatie de medicamente din Romania, aflate in Bucuresti, Tg Mures, Timisoara, Iasi, Cluj-Napoca, 
Constanta, Sibiu, Brasov si Baia-Mare au facut in ultimii 10 ani investitii de peste 500 de milioane Euro. “Romania 
are o traditie indelungata in industria farmaceutica iar contributia pe care fabricile de medicamente din Romania, 
indiferent de capital, o au la dezvoltarea economica este esentiala pentru evolutia noastra ca stat European 
modern,” a adaugat reprezentantul PRIMER. 
“Sectorul manufacturierii produselor farmaceutice este strategic, plateste taxe si impozite in Romania, a creat mii 
de locuri de munca pentru personal de inalta calificare si asigura medicamente esentiale pentru pacientii romani, 
in ciuda unui mediu concurential care ii este potrivnic si in care nu gaseste niciun sprijin din partea autoritatilor de 
resort. Medicamentul “Made in Romania” este respectat in peste 100 de tari in care este exportat, mai putin in 
tara lui de origine”, a adaugat Damian. 
Tocmai de aceea reprezentantii PRIMER il invita pe Primul Ministru Mihai Tudose sa viziteze oricare dintre 
unitatile de manufacturiere din Romania. “Salutam  sustinerea pe care Guvernul o da fabricilor de autovehicole si 
asteptam aceeasi sustinere si pentru industria de medicamente. Il  invitam pe Domnul Tudose sa viziteze sectiile 
de fabricatie, laboratoarele de calitate si centrele de cercetare-dezvoltare si studii clinice si de bioechivalenta 
pentru a se convinge de investitiile si progresul facut de industria farmaceutica din Romania ultimilor ani. De 
altfel, un dialog deschis cu fabricile de medicamente din tara poate rezolva inclusiv pe termen lung problemele 
aprovizionarii cu medicamente a pacientilor romani, site-urile de manufacturiere din Romania fiind capabile sa 
introduca rapid in fabricatie multe medicamente deficitare”, a conchis reprezentantul PRIMER 
Din PRIMER fac parte cele mai importante 16 fabrici de medicamente din tara: AC HELCOR, ANTIBIOTICE, 
B.BRAUN, BIO-EEL SRL, BIOFARM, GEDEON-RICHTER, LABORMED-ALVOGEN, LAROPHARM, MAGISTRA CC, 
POLISANO PHARMACEUTICALS, ROPHARMA, SANTA SA, SLAVIA PHARM, ZENTIVA, TERAPIA-SUN PHARMA, VIM 
SPECTRUM. 
 (Sursa: Antena 3) 
 

 O nouă măsură pentru permisele de conducere. Astăzi intră în vigoare 
Ministerul Afacerilor Interne a anunţat că această opţiune este deja disponibilă la nivelul celorlalte judeţe ale ţării 
"Solicitanţii vor primi înscrisuri doveditoare înlocuitoare cu drept de circulaţie, permisele de conducere urmând 
a fi trimise la adresa menţionată în termen de două zile lucrătoare. Persoanele care nu doresc să primească 
documentul prin curier au opţiunea de a-l ridica personal. Măsura se va aplica şi în cazul candidaţilor declaraţi 
”ADMIS” la proba practică a examenului pentru obţinerea permisului de conducere, fără a mai fi necesar ca 
aceştia să se deplaseze la sediul Serviciilor Publice Comunitare Regim Permise de Conducere şi Înmatriculare a 
Vehiculelor", a transmis Ministerul Afacerilor Interne (MAI), prin intermediul unui comunicat de presă. 
În cazul în care livrarea nu poate fi realizată prin serviciul de curierat, permisul de conducere va putea fi ridicat 
ulterior de la sediul celor două servicii publice comunitare, din şoseaua Pipera, nr. 49, sectorul 2, Municipiul 
Bucureşti. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Secretarul general OIF, Michaelle Jean: România este un membru foarte angajat al Francofoniei 
România este un membru foarte angajat al Francofoniei, a afirmat marți seară secretarul general al Organizației 
Internaționale a Francofoniei (OIF), Michaelle Jean. 
"România are un rol foarte important în cadrul Francofoniei. Este un membru foarte angajat. România a ținut să 
organizeze această conferință (n.r. — Conferința Femeilor Francofone) ", a declarat Michaelle Jean pentru 
AGERPRES. 
Ea a dezvăluit faptul că anul trecut, cu ocazia vizitei oficiale pe care a efectuat-o în România, președintele Klaus 
Iohannis i-a promis că va face tot posibilul pentru a organiza acest eveniment la București. 
Totodată, Michaelle Jean a afirmat că "România dorește revitalizarea legăturilor pe care le-a avut cu țările 
africane, prin schimburi și acorduri economice". 
Aceasta a salutat prezența atâtor femei-antreprenor la conferința din Capitala României. 
"Bucureștiul nu a văzut niciodată atâtea femei-antreprenor francofone iar energia lor este foarte prezentă. Asta 
pentru că suntem între 400 și 450 de femei-antreprenor din spațiul francofon. Dorim să celebrăm curajul 
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femeilor, realizările lor în domeniul afacerilor, contribuția lor la dezvoltarea economiei în diverse sectoare. 
Sperăm că la final vom avea o declarație foarte puternică și că, la finalul conferinței, vom putea crea o rețea a 
femeilor-antreprenor francofone", a spus secretarul general al OIF. 
Referindu-se la Festivalul Filmului Francofon, Michaelle Jean și-a exprimat satisfacția de a celebra "filmul 
feminin". 
"Sunt foarte fericită că această Conferință a Femeilor Francofone, găzduită de București, începe prin această seară 
în care omagiem cea de-a șaptea artă — cinematograful—, care este, într-adevăr, una dintre cele mai importante 
industrii culturale cu scenele sale de valori. Și toate țările mizează pe această filieră. Este un omagiu adus filmului 
feminin, o frumoasă serie de pelicule, toate produse și realizate de femei și care permit înțelegerea opticii 
femeilor asupra realităților lumii", a spus secretarul general OIF. 
Michaelle Jean a remarcat modul în care România a reușit să devină "o țară luminoasă, deschisă lumii". "Când 
vorbesc de București, îl numesc 'magnificul'", a mai spus ea. 
Secretarul general OIF, Michaelle Jean, a participat marți seară, la sediul Institutului Cultural Român, la 
deschiderea oficială a Festivalului Filmului Francofon, eveniment care va avea loc în perioada 31 octombrie — 2 
noiembrie, cu ocazia Conferinței Internaționale a Femeilor Francofone la București. 
Cu acest prilej a fost prezentat proiectul "Women/Femmes" al fotografului francez Yann Arthus-Bertrand, care a 
călătorit în 60 de țări pentru a surprinde portrete de femei și filmul de animație "Aya de Yopougon", realizat de 
Marguerite Abouet și de Clément Oubrerie în 2013. 
Conferința Femeilor Francofone este organizată în 1 și 2 noiembrie, sub Înaltul Patronaj al președintelui României, 
de către Ministerul Afacerilor Externe, în cooperare cu Organizația Internațională a Francofoniei și cu Agenția 
Națională pentru Egalitatea de Șanse. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tribunalul Constituțional spaniol a anulat declarația de independență a Cataloniei 
Tribunalul Constituțional al Spaniei a anulat marți declarația de independență a Cataloniei votată vineri de 
parlamentul regional catalan, relatează agențiile internaționale de presă. 
Anularea declarației de independență survine în urma cererii formulate de guvernul de la Madrid. 
În urma declarării unilaterale a independenței prin votul de vineri din parlamentul catalan, executivul spaniol a 
suspendat autonomia acestei regiuni și a preluat controlul direct asupra ei, urmând ca pe 21 decembrie să se 
desfășoare alegeri parlamentare anticipate în Catalonia. 
(Sursa: Agerpres) 
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